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NAJVEĆI BROJ ZARAŽENIH OD 27. AVGUSTA Odmah se oglasio i Krizni štab i poslao ozbiljno 

UPOZORENJE 

Broj novozaraženih od korona virusa u Srbiji je u poslednja 24 sata povećan za više od 50 odsto u odnosu 

na prethodni dan, a oko 40 odsto svih pozitivnih testova zabeleženo je u Beogradu! 

Prema poslednjim podacima registrovano je 111 novih slučajeva što je najveći broj u jednom danu još od 

27. avgusta kada ih je bilo 125. 

Krizni štab za borbu protiv korona virusa naglašava da je od presudne važnosti da u ovom periodu 

sačuvamo visok nivo discipline i lične odgovornosti. Poseban akcenat je na nošenju maski u zatvorenom 

prostoru – tržnim centrima, prodavnicama, gradskom saobraćaju, poštama, bankama… 

- To je preventivna mera koja nam može sačuvati zdravlje i obezbediti mirniju jesen. Redovno 

provetravanje prostorija, higijena ruku, dezinfekcija prostora i održavanje razdaljine su od krucijalne 

važnosti ukoliko želimo da postignemo naš cilj, a to je konačna pobeda nad korona virusom. Iako je 

situacija trenutno relativno stabilna, naša borba sa kovidom i dalje traje i svako neodgovorno ponašanje 

danas može nas skupo koštati sutra - saopštili su iz Kriznog štaba. 

 



 
 

 

 

Svet bruji o NOVIM BRZIM TESTOVIMA koji za pola sata otkrivaju koronu, a evo da li stižu i u Srbiju 

Testovi na zaraznu bolest Kovid-19, koji će pokazivati rezultate za 15 do 30 minuta, uskoro će biti na 

tržištu širom sveta. Ovaj najnoviji pronalazak prvobitno bi trebalo da bude predstavljen i upotrebljen u 

zemljama koje imaju organičene resurse, jer ne zahtevaju značajnu labaratorijsku infrastrukturu kao i 

PCR testovi, koji su inače najpouzdaniji u dijagnostici korona virusa. 

Kako su iz srpskog ogranka Svetske zdravstvene organizacije rekli za "Blic", ovi antigenski testovi 

smatraju se dodatkom, ali ne i zamenom za PCR testove. 

- Oni pružaju pouzdane rezultate za otprilike 15 do 30 minuta, umesto sati ili dana koji su potrebni za 

PCR test, a po nižoj ceni i sa manje sofisticiranom opremom - rekli su iz SZO za "Blic". 

Korišćenjem ovih brzih testova omogućava se više testiranja, posebno u onim zemljama koje nemaju 

labaratorijske kapacitete ili dovoljan broj obučenih zdravstvenih radnika za sprovođenje PCR testiranja. 

Ovo je posebno važno tamo gde postoji rizik za veliko širenje virusa. 

Što se brže dijagnostikuje kovid-19, brže se mogu preduzeti mere za lečenje i izolaciju onih sa virusom i 

traganje za njihovim kontaktima. 

Testovi koji liče na testove trudnoće daju rezultat za najviše 30 minuta. Ako je test pozitivan, na displeju 

se pojavljuju dve plave linije. Svetka zdravstvena organizacije je prošle nedelje odobrila ove testove. 

Brži i jeftiniji za upotrebu 



 
 

Kako su objasnili iz SZO, antigenski testovi su određena vrsta alternative, jer su jeftiniji, brži i lakši za 

upotrebu, međutim još nisu toliko pouzdani kao PRC testovi. Inače, njihova cena iznosi čitavih pet 

dolara. 

- Prema dosadašnjim saznanjima, ovi testovi najbolje rezultate pokazuju ako se koriste kod pacijenata s 

visokim virusnim opterećenjem, a koje se najčešće javlja 1 do 3 dana pre pojave simptoma, kao i u ranoj 

fazi bolesti (prvih 5 – 7 dana) - objasnili su iz SZO za "Blic". 

Kada su u pitanju pacijent, koji više od pet dana imaju simptome korona virusa, veća je verovatnoća da 

ovaj test pokaže lažno negativne rezultate. 

Kada će testovi biti uvedeni 

SZO i njeni glavni partneri dogovorili su se da već sledećeg meseca distribuiraju 120 miliona brzih 

testova, a kako navodi Katarina Beme, glavni izvršni direktor neprofitne organizacije Fondacija za 

inovativnu novu dijagnostiku, prve količine biće namenjene za 20 afričkih zemalja. 

Budući da Srbija ima prilično velike kapacitete za PCR testiranja, ne zna se tačna informacija kada bi u 

našoj zemlji moglo da se započne sa korišćenjem brzih /antigenskih testova. 

Kada bi trebalo koristiti brze testove? 

SZO je izdala smernice kada se mogu koristiti i preporuka je da se ovi testovi koriste: 

U zemljama u kojima nisu dostupni PCR testovi 

U slučaju sumnje na epidemiju u polu ili zatvorenim grupama/kolektivima (kao što su škole, domovi za 

stare, radni kolektivi i studentski domovi, kao i zatvori) uz preporuku da se ovi testovi koriste za brzi 

skrining i izolaciju pozitivnih slučajeva, kao i dodatno PCR testiranje onih koji su bili negativni na 

antigenskom testu 

U slučaju potrebe za praćenjem trenda i učestalosti javljanja oboljevanja, posebno među zdravstvenim 

radnicima 

Kada je potrebno da se smanji vreme za dijagnostikovanje novih slučajeva u sredinama u kojima je 

potvrđen široki prenos u zajednici 

I još u uslovima testiranja bliskih kontakata potvrđenih pozitivnih slučajeva. 

 

 

 



 
 

 

 

NIČE DOM ZDRAVLJA NA ADICAMA Vučević: Prvi sprat je pod krovom, objekat će biti gotov u martu 

2021. 

Gradonačelnik Novog Sada Miloš Vučević danas je obilazeći radove na izgradnji doma zdravlja u naselju 

Adice izjavio da prvi sprat novog objekta pod krovom i da će do kraja marta sledeće godine biti u 

potpunosti završen kada će uslediti opremanje i uređenje. 

- Adice će konačno dobiti svoj Dom zdravlja jer se beleži rast broja stanovnika. Procene su da će ovaj 

objekat pružati usluge za 17.000 građana, a projektovan je da kapacitet bude za 20 posto veći, kako bi 

mogao da zadovolji i buduće potrebe. Tu će biti smeštene sve službe Doma zdravlja. Snaga zdravstvenog 

sistema pokazuje snagu cele zajednice. Naredne godine završićemo rekonstrukciju objekta na Limanu 4, 

čeka nas obnova objekta na Novom naselju, a uskoro će biti otvoren Reproduktivni centar u Almaškoj 

ulici. Zajedno sa Republikom i Pokrajinom borićemo se da Novi Sad dobije opštu gradsku bolnicu. Cilj 

nam je da budu što kraći redovi, da se manje čeka na zdravstvene usluge i da sistem bude što efikasniji - 

rekao je Vučević. 

Vučević se osvrnuo i na epidemiološku situaciju za koju je rekao da je dobra. 

- I dalje je jednocifren broj inficiranih, nešto veći nego prethodnih dana, ali moramo biti oprezni. Dolaze 

hladniji dani, ugostitljski objekti moraće da funkcionišu u zatvorenom prostoru, tako da moramo biti 

disciplinovani, jer od nas zavisi dalji razvoj situacije. Lekari preporučuju vakcinisanje protiv sezonskog 

gripa. U Novi Sad stigla je 21.000 vakcina. Ja ću se vakcinisati, to je stvar odluke, ali pošto posredno tako 

može da se utiče na epidemiju, mislim da je i stvar odgovornosti - naglasio je gradonačelnik Miloš 

Vučević. 



 
 

Prilikom posete gradilištu predstavnicima Službe opšte medicine uručene su uniforme koje su kupljene iz 

donacije Vlade Slovačke Republike za sve zaposlene u Domu zdravlja ''Novi Sad''. 

Prema rečima člana Gradskog veća za zdravstvo dr Dragana Stajića, Grad će još više i bolje ulagati u 

primarnu zdravstvenu zaštitu koja je osnova lečenja stanovništva. On se zahvalio predstavnicima medija 

što doprinose razvijanju svesti o značaju primarne zdravstvene zaštite. 

 

 

NVO: "Batut" ignorisao rešenje Poverenika da dostavi podatke o koronavirusu 

Institut Srbije za javno zdravlje "Dr Milan Jovanović Batut" nije do danas odgovorio po rešenju 

Poverenika za informacije od javnog značaja i zaštitu podataka o ličnosti, koje im je dostavljeno 4. 

septembra. 

Tim rešenjem se nalaže da tražene informacije o testiranim, obolelim i preminulim licima iz 

informacionog sistema COVID-19 budu dostavljene u roku od sedam dana. 

To je danas saopštila Fondacija za otvoreno društvo Srbija, u ime Koalicije za slobodu pristupa 

informacijama. 

Ta nevladina organizacija je navela da je još sredinom jula, uz podršku više desetina organizacija 

građanskog društva i medija, Institutu "Bаtut" podnela zahtev za slobodan pristup informacijama od 

javnog značaja, s ciljem objavljivanja pouzdanih informacija o epidemiološkoj situaciji u Srbiji, ali da 

odgovor tada nije dobila. 



 
 

"Budući da je reč o nespornom interesu javnosti da sazna podatke koji su od značaja za zaštitu zdravlja 

stanovništva, 'Batut' je bio dužan da po ovom zahtevu postupi u roku od 48 sati", navodi se u saopštenju 

Koalicije za slobodu pristupa informacijama. 

Umesto toga što je traženo, " 'Batut' je u odgovoru na zahtev organizacije civilnog društva uputio na sajt 

Kancelarije za informacione tehnologije i elektronsku upravu". 

Iz odgovora te Kancelarije "nedvosmisleno proizlazi da podaci kojima raspolaže taj organ nisu potpuni, 

odnosno, da se na sajtu te Vladine Kancelarije ne objavljuju podaci koji bi bili preuzeti direktno iz baze 

Informacionog sistema COVID-19, koji je uspostavljen na osnovu zaključka Vlade", piše organizacija i 

navodi da su se tada obratili Povereniku za informacije od javnog značaja. 

Poverenik za informacije od javnog značaja i zaštitu podataka o ličnosti je, rešavajući po žalbi 90 

udruženja, rešenjem naložio da "Batut" dostavi tražene informacije u roku od sedam dana. "Institut 

'Batut' je rešenje primio 4. septembra, ali ni posle gotovo mesec dana nije postupio po nalogu 

Poverenika. 

Koalicija je podnela Povereniku predlog za sprovodjenje rešenja", navodi se u saopštenju. 

Fondacija za otvoreno društvo piše da "javna potvrda sumnji da su tokom leta objavljivani netačni 

podaci o broju preminulih od KOVIDA-19, prebacivanje odgovornosti za to na neimenovene 

'informatičare', i odsustvo bilo kakve reakcije 'informatičara', instituta 'Batut' i Vlade Srbije, više nego 

ikad potvrdjuje potrebu da javnosti budu stavljeni na raspolaganje autentični podaci iz Informacionog 

sistema COVID-19". 

"Jedino na taj način moguće proveriti da li je do netačnosti došlo prilikom unosa podataka u bazu, ili su 

oni naknadno lažirani", ocenjuje se u saopštenju. 

Organizacija je ocenila i da je u Srbiji tokom epidemije pravo na pristup informacijama ;ozbiljno 

ugroženo neopravdanim označavanjem tajnosti, naročito o nabavkama medicinske opreme. 

"Ni podaci o broju testiranih, obolelih i preminulih lica, koji se svakodnevno saopštavaju građanima, i 

dalje nisu proverljivi, i pored toga što su argumentovane sumnje u njihovu autentičnost ozbiljno narušile 

poverenje gradjana", piše u saopštenju. Koalicija podseća da je tokom juna izveštavanje o podacima iz 

Informacionog sistema KOVID-19 o zaraženima virusom SARS-CoV-2, umrlim, kao i drugim 

epidemiološkim podacima, dovelo do uznemirenja javnosti. 

"Izveštavanje je istovremeno bilo u direktnoj suprotnosti sa obavezom koju je uspostavila sama Vlada 

Srbije Zaključkom o uspostavljanju IS COVID-19" jer je tim zaključkom "propisana obaveza ažurnog 

prikupljanja ovih podataka u otvorenom formatu, kao i dostavljanje anonimizovanih podataka Kancelariji 

za informacione tehnologija i elektronsku upravu, koja treba da ih objavljuje na zvaničnoj internet 

stranici covid19", navodi se u saopštenju. 



 
 

U saopštenju piše da je Fondacija SHARE "mapirala tokove podataka u državnom Informacionom 

sistemu COVID-19", iz čega "jasno proizlazi da ne bi smelo da dodje do nekonzistentnosti u podacima 

ukoliko se sistem koristi na način koji je predvidjen propisima i uputstvima koje je država donela". 

Koalicija za slobodan pristup informacijama podseća da gradjani Srbije imaju pravo na obaveštenost koje 

im garantuje i Ustav Srbije i medjunarodne konvencije čiji je Srbija potpisnik. 

 

 

BIRN: Preminulih od korone trostruko više, nadležni znali te podatke 

Kovid bolnice prijavile su tri puta više umrlih nego što je zvanično saopšteno, a neslaganja u brojevima 

ne mogu se objasniti nepreciznostima u sistemu, otkriva BIRN. Novinari BIRN tvrde da su nadležni imali 

uvid u podatke iz baze, a kako piše portal javno.rs, savetnica predsednice Vlade bila je koordinatorka za 

korišćenje informacionog sistema. 

Podsećamo da je pre dva dana i epidemiolog iz Kriznog štaba Predrag Kon odlučio da sa javnošću podeli 

da je ustanovio da je u Beogradu prijavljivano manje umrlih pacijenata i za to okrivio informatičare i 

lekare koji su im dostavljali podatke. 

Kada se prvi put pojavila sumnja u zvanične brojke o zaraženima i umrlima, predsednica Vlade pokušala 

je da nas ubedi da tu sve štima. Rekla je da ne možete biti žrtva korone samo ako ste pozitivni i na putu 

do bolnice vas udari autobus. Od ovog scenarija, ispostaviće se da je realniji onaj po kome je nešto 

"udaralo" u brojke i za javnost ih ipak znatno umanjivalo. Istraživanje BIRN prst je usmerilo upravo na 

saradnike iz premijerkinog i kabineta ministra zdravlja. Da je bilo manipulacija podacima, na šta je sada 

ukazao i epidemiolog Predrag Kon, resorni ministar negira. 



 
 

"Nemam ništa da dodam, sem da vam odgovorno kažem kao resorni ministar da ta informacija vaša da 

je umrlo tri puta više ljudi nije tačna. I stojim iza toga, nije utemeljena ni na jednom dokazu i zamolio bih 

sve da budu oprezni kada iznose takve podatke", rekao je ministar Zlatibor Lončar. 

Komentar epidemiologa Predraga Kona danas nismo uspeli da dobijemo, a juče je tvrdio da stoji iza 

svojih reči. 

"Ovo što ja govorim je istina, nekome se sviđa, nekome se ne sviđa. Ali je istina! Znači istina je na osnovu 

mortalitetne statistike da je trostruko više bilo umrlih u Beogradu nego što je uopšte prijavljeno, što 

znači da sami lekari nisu prijavljivali da je smrt od kovida", rekao je juče Kon. 

Lekari koji od juna, upravo zbog lažiranja podataka, traže smenu kriznog štaba, doktoru Konu zameraju 

što za greške u prikupljanju podataka prstom upire u kolege. 

"Dodatno, pomenuti doktor se usudio da odgovornost prebaci i na informacioni sistem. Isti onaj 

informacioni sistem koji nam je ispred najviših zvaničnika Republike Srbije svojevremeno hvaljen kao 

najbolji", navode Ujedinjeni protiv kovida. 

A hvalili su ga oni čiji su saradnici za taj sistem direktno bili zaduženi. BIRN otkriva da se Svetlana 

Jovanović, viša savetnica u Kabinetu predsednice Vlade navodi kao glavni kontakt za sva tehnička pitanja 

oko sistema Covid 19. Tako su, na primer, u kriznom štabu morali da znaju da je 12. aprila, umrlo ukupno 

38 pacijenata, dok su na konferenciji saopštili da da ih je preminulo petoro. 

Na naše pitanje da li će ministar kao moralni čin podneti ostavku i kako je i pre ovog otkrića, bilo moguće 

neslaganje podataka za objašnjenje se ponudio predsednik. 

"Ja ću da vam odgovorim na oba pitanja", rekao je Vučić. 

N1: Jeste li vi ministar zdravlja? 

"Vi ste odavno rekli da sam ja sve, a ja nisam ministar zdravlja, ali pošto ja znam...", kaže Vučić. 

N1: Vi se predstavljate kao nadležni za sve. 

"Niko od nas nikada nije slagao ni jednu, jedinu reč. Ja sam dobio izveštaj iz Batuta, u Batutu kažu da 

imaju manje smrtnih slučajeva od onoga što je prijavljeno", kaže Vučić. 

A u BIRN-u kažu da su se upravo u Institut Batut slivali podaci iz kovid bolnica, zavoda za javno zdravlje i 

laboratorija, da su predstavnici kriznog štaba mogli da im pristupe, da su videli stvarno stanje stvari, 

samo su ga krili od javnosti. Revizija podataka i pre ovog istraživanja se najavljivala, a sada, uverava 

predesednik, radiće je više eksperata. 

"Kompletnu reviziju za svaku smrt, za svakog čoveka, da vidimo kako to izgleda. A to nikada nismo 

uradili. To nismo uradili ni 2011. godine, iako su nas lagali da će to da urade kada smo imali onaj ... Jel 

bio ptičji grip ili kako se zove to", pitao je Vučić Gorana Stevanovića. 



 
 

"H1N1", rekao je Stevanović. 

"H1N1 kako god da se to zove. Nije N1 valjda?", rekao je Vučić. 

Na šta god da predsednik aludira nije, a ako se pogleda broj žrtava, i tada i sada, nije tema koja je zgodna 

za šalu. 

 

 

Opšta bolnica u Subotici obeležila 179 godina rada 

SUBOTICA - Opšta bolnica u Subotici danas je obeležila 179 godina rada. Na proslavi Dana bolnice, 

ocenjeno je da je bitka koju vodi protiv covid-a 19 najteža u njenoj istoriji, a da je rekonstrukcija 

ustanove, u koju će biti uloženo 40 miliona evra, najvažniji projekat koji joj predstoji u budućnosti. ... 

Ove godine Opšta bolnica u Subotici vodila je najtežu bitku tokom svog postojanja, bitku protiv 

koronavirusa, a njeni zaposleni uspešno su položili taj ispit, rekao je dr Slobodan Puškar, direktor ove 

ustanove, u obraćanju prisutnima na svečanosti koja je, uz poštovanje svih mera prevencije, uspriličena 

povodom Dana bolnice. 

"U respiratornim kovid ambulantama pregledano je više od 3.500 pacijenata, a zbrinuto i lečeno 427 

pacijenata, koji su ostvarili ukupno skoro 3.200 bolničkih dana. Na Odeljenju intenzivne nege lečena su 

42 pacijenta, a sedam procenata od tog broja bilo je na mehaničnoj ventilaciji", rekao je dr sci med. 

Slobodan Puškar, direktor Opšte bolnice u Subotici. 



 
 

Svečanosti povodom Dana bolnice prisustvovao je i gradonačelnik Subotice Stevan Bakić koji je zahvalio 

svim zdravstvenim radnicima na načinjenim naporima u bici za očuvanje zdravlja građana i izrazio nadu 

da im je taj zadatak olakšala nabavljena medicinska oprema. 

"Na 179-u godišnjicu postojanja Opšte bolnice, potsetiću da je od januara 2017. godine do kraja avgusta 

2020. godine, sva tri nivoa vlasti, u nabavku medicinske opreme u Opštoj bolnici u Subotici uloženo više 

od 200 miliona dinara", rekao je Stevan Bakić, gradonačelnik Subotice. 

Tokom prethodne četiri godine, vrednu medicinsku opremu dobila je Angio sala, Centar za vantelesnu 

oplodnju, odeljenja oftalmologije i radiologije.... Pandemija koronavirusa odložila je, ali ne i otkazala, 

rekonstrukciju Opšte bolnice. 

Biće obnovljeno svih 35.000 kvadratnih metara objekta i opremljeno novim medicinskim aparatima, a 

ovaj projekat Kancelarija za upravljanje javnim ulaganjima Republike Srbije finasiraće sa 40 miliona evra. 

 

 

Požarevačka bolnica dobila savremenu opremu za tumorsku patologiju 

Zahvaljujući prekograničnoj saradnji Rumunije i Srbije, Opšta bolnica u Požarevcu dobila je savremenu 

opremu za patološku laboratoriju u okviru projekta „Unapređenje kontrole tumorske patologije kroz 

razvoj i sprovođenje prekogranične saradnje za medicinsku izvanrednost NEO-PAT-MAN“ . 

Ukupna vrednost svih aparata je 28.061.325 dinara, odnosno oko 237.000 evra. 

Ovim projektom predviđeno je opremanje laboratorije za patologiju u Požarevcu koja će biti referentna 

za ostale patološke laboratorije. 



 
 

– Ovaj program odnosi se na izgradnju novog bolničkog centra u sklopu Opšte bolnice u Požarevcu. Kroz 

realizaciju programa izvršiće se opremanje laboratorije za patologiju, a oprema je nabavljena od 

renomiranog proizvođača iz Italije, potpuno je automatizovana i softverski povezana sa mogućnošću 

praćenja procesa od samog prijema uzorka, obeležavanja istih, obrade, pa sve do aktiviranja i arhiviranja 

preparata. Ovim ulaganjima biće smanjeno izlaganje tehničara i lekara toksičnim isparenjima, rekao je 

direktor Danko Nikolić. 

Veći deo opreme je već pristigao u bolnicu a izvršene su određene prepravke u odelenju patologije da bi 

aparati mogli biti smešteni u laboratoriju koja će biti referentna. 

– U našoj bolnici će moći da se radi imunohistohemija, tako da će biti objedinjena kompletna 

dijagnostika i bićemo jedna od retkih bolnica koja će moći da radi kompletnu dijagnostiku. Laboratorija 

ima kadrove i biće pojačana sa dva specijalizanta, rekao je Nikolić 

Načelnik patologije Tomislav Jovanović govorio je o dobijenoj opremi. 

– Prva stvar koju smo dobili je radna stanica za patologe koja je najsavremenija sa svim mogućim 

filterima, ventilacijom i sistemom za slikanje i arhiviranje preparata. Stigao je i aparat za “ex tempore” 

dijagnostiku koji trenutno nemamo, tako da ćemo i to moći da radimo, pristigla je oprema za sečenje 

preparata – vodeno kupatilo i topla ploča, automatski bojač preparata koji onemogućava isparavanja 

toksičnih supstanci, imamo printere za stakla, pločice i kasete, konzola za kalupljenje i sistem za 

skladištenje predmetnih pločica i parafinskih kalupa“, rekao je Jovanović. 

Montaža opreme počinje u oktobru a zatim se pristupa obuci radnika. Ukoliko epidemiološki uslovi 

dozvole, očekuje se da laboratorija počne rad u novembru. 

U Požarevcu zvanično 15 preminulih od kovida 

Komentarišući aktuelnu epidemiološku situaciju, dr Danko Nikolića kaže da je situacija sa koronavirusom 

u bolnici je stabilna. 

– Trenutno na odeljenju imamo pet pacijenata, kod dva je potrvđeno prisustvo virusa kovid, dok se za tri 

pacijenta čeka rezultat testa. 

Svuda je mirna situacija u državi, ali u zemljama okruženja se situacija pogoršava, uvode se vanredne 

mere. Crvenu zonu održavamo normalno. U zelnoj zoni je 228 pacijenata. Dosta smo podigli nivo rada, 

sve ambulante rade, poštujemo sve neophodne mere“, kaže Nikolić. 

Klinička slika pacijenata koji se nalaze na lečenju od kovida,a njih je trenutno pet, je srednje teška i imaju 

verifikovanu upalu pluća, ali već duže vreme nema nijednog pacijenta na respiratoru. Od početka 

epidemije bilo je i smrtnih slučajeva od kovida u bolnici. 

– Dokazanih pacijenata koji su umrli od kovida je 15, oni su se nalazili u bolnici u crvenoj zoni. Postoji i 

manji broj pacijenata koji su preminuli u crvenoj zoni, međutim rezultati njihovih testova su bili 

negativni, tako da ih ne možemo voditi kao da su preminuli od korone, rekao je Nikolić. 



 
 

 

 

Godfri uručio donaciju Centru za radiologiju 

Ambasador SAD u Srbiji Entoni Godfri posetio je danas Klinički centar Srbije i uručio je donaciju Evropske 

komande Vojske SAD Centru za radiologiju koja uključuje GE data server, a čija je vrednost 130.000 

dolara. 

Godfri je rekao da je donacija direktan odgovor na hitnu potrebu koju je prepoznao kabinet premijerke, 

a reč je o kompjuterskoj obradi. 

„Uz pomoć odgovornog ponašanja vlasti i samih građana trend u broju zaraženih virusom kovid 19 ide u 

dobrom smeru i nadamo se da će se tako i nastaviti. Vrlo brzo po nastupanju krize akcioni tim 

premijerke je video da je najslabija karika koju Srbija treba da reši upravo kompjuterska obrada 

podataka, portal e-zdravlje, i donacija je direktan odgovo na tu potrebu”, rekao je Godfri. 

On je dodao da je ovo jedna u nizu donacija, navodeći da je od 2006. godine bilo više takvih, ukupne 

vrednosti od više stotina hiljada dolara iza koje stoje američki građani, ali i neprofitna organizacija „Duh 

Amerike”. 

„Ovo su očigledno teška vremena za lekare i medicinske sestre i druge radnike u ovom sektoru čija je 

uloga teška, ali ključna. Mi ćemo se i dalje truditi da sarađujemo i pomažemo Srbiji u borbi protiv 

pandemije”, rekao je Godfri. 

Ambasador je podsetio da su SAD donirale zaštitnu opremu da bi osoblje na prvoj liniji odbrane od 

virusa bilo bezbedno, te da je bolnicama širom Srbije uručena oprema za sterilizaciju i veći broj 

testiranja. 



 
 

„U budućnosti ćemo tražiti i nove načine za partnerstvo sa ministarstvima, bolnicama, opštinama i 

školama. Želimo da pomognemo lekarima da očuvaju zdravlje i bezbednost građana”, rekao je Godfri. 

Državni sekretar Ministarstva zdravlja Borislav Vekić zahvalio je ambasadoru Godfriju na donaciji koja, 

kako kaže, unapređuje zdravstveni sistem i značajna je za razvoj telemedicine. 

„Zahvaljujući softverskim rešenjima razvojem tzv. ris programa unapredićemo sistem na taj način gde će 

naši lekari postojeće dijagnositčke procedure moći očitati na celoj teritoriji srbije i to je budućnost. 

Urađeni skeneri u Beogradu moći će da se čitaju u Nišu, Novom Sadu i obrnuto”, rekao je Vekić. 

Pomoćnik generalnog direktora KCS Jovica Milovanović ukazao je da je reč o izuzetno značajnoj donaciji. 

„Mi vršimo dnevno na skeneru preko 55 pregleda u proseku taj broj iznosi oko 300 na mesečnom nivou i 

značajno nam je da u svakom trenutku možemo da izvršimo 3D rekonstrukcije i da može više lekara u 

isto vreme da pregleda snimak”, rekao je Milovanović. 

Milovanović je podsetio da su pregledi pluća bili ključni kod kovid pacijenata i da su zbog toga bili važni 

povezani siftverski sistemi. 

 


